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Raport o stanie Gminy za 2020 rok - Nakło nad Notecią

Wstęp

Przeczytałem cały Raport, zajęło mi to ok 7h. Przygotowałern 23
zagadnienia. Odniosę się do Raportu merytorycznie, przygotowałem
kilka pytań, sprawdziłem niektóre poruszane problemy
w poszczególnych wydziałach naszego magistratu aby wyjaśnić
zagadnienia. Nie znam się na wielu rzeczach ale wiedzę stararn się
uzupełnić u osób, które są przygotowane i kształcone w danych
dziedzinach lub w inny dostępny sposób.

1. Co to jęst Raport o stanie Gminy - str. 5
Ustawodawca nałożył obowiązek m.in. na Burmistrza aby
przygotować taki dokument. W jakim celu? ,,Wcelu zwiększenia
«idyiałii obywateli w procesie wybierania, fiinkrionowania
i kontrolowania niektórych organów publicznych". W Raporcie
zaznaczył Pan Burmistrz, że niniejszy Raport (informacje w nim
zawarte) ,,posłużq mieszkańrom Gminy do zwiększenia wiedzy
na temat na temat funkcjonowania samorzqdu gminnego,
a także stanq się podstawq do prowadzenia dialogu na temat
przyszłości Gminy."
Moje pytanie: Jak Pan Burmistrz widzi ,,dialog na temat
przyszłości Gminy" z mieszkańcami w świetle tego dokumentu ?
My jako radni ocenimy Pana działalność za rok 2020 na tej sesji.
Niektórzy już w swoich komisjach zrobili to wydając swoją opinię
np. radni w komisji rewizyjnej.
Moje pytanie: Jak ogólnie mógłby Pan Burmistrz powiedzieć
w dwóch lub trzech zdaniach o swojej działalności w roku 2020?
Co uważa Pan za duży sukces albo duże osiągnięcie a co za
porażkę, czego nie udało się zrealizować i co było tego
powodem?



2. Na początku raportu zaznacza Pan, że ,,znaczqco spadły dochody
gminy" oraz, że ,,w pełni były realizowane inwestycje, które
pośród wielu zadań naszego samorzqdu, zgodnie uznaliśrny za
priorytetowe".
Moje pytanie: Czy wszystkie zaplanowane priorytetowe
inwestycje zostały zrealizowane w 2020 roku?

3. Po przedstawieniu organu wykonawczego w Raporcie znajduje
się W Raporcie została umieszczona informacja historyczna w
zakresie ,,Zapobieganie, przeciwdziałanie i zwalczanie choroby
zakaźnej COVID-19". Ta informacja z pewnością będzie
przydatna całemu społeczeństwu a przede wszystkim dzieciom i
młodzieży uczącej się.

4. COVID-19 - str. 14

Cały rok od marca 2020 był podporządkowany chorobie zakaźnej
COVID-19 i ogłoszonej pandemii przez nasz kraj i organizacje
światowe. Pomoc ludziom zagrożonym chorobom, niwelowanie
ich skutków tO byłi nadal jest priorytet wszystkicń w celu och rony
zdrowia i życia mieszkańców.
Byliśmy i jesteśmy zależni jedni od drugich pod względe»
organizacyjnym, technicznym prawnym czy finansowym.
Człowiek jak wiemy składa się nie tylko z materii ale i z psychiki.
Zwróciłem uwagę w Raporcie na informację, która dotyczy
zorganizowania i uruchomienia specjalnej częstotliwości
radiowej o zasięgu regionalnym przy współpracy parafii
nakielskiej pw. NMP KP na czas pandemii, Wielkiego Postu,
Wielkiego Tygodnia i okresu Wielkanocy. Po tym okresie
częstotliwość została przedłużona na dalszy czas. Był to czas
trudny z wielkimi ograniczeniami dla wszystkich, Za
pośrednictwem tego specjalnego radia ,,ZOSTAŃWDOMU"
mieszkańcy naszej gminy mogli brać udział w nabożeństwach
religijnych, rekolekcjach, audycjach dla dzieci i dorosłych oraz
programach informacyjnych głównie związanych z epidemią i ich
ograniczeniami. Jakie to miało znaczenie dla ludzi wierzących



i nie wierzących? Było to ,,podanie ręki" ludziom zamkniętych
w domach, starszym, samotnym, schorowanym czy
przestraszonym - taką informację włodarze naszej gminy mieli,
Tylko nieliczni wiedzą jaki to byt wysiłek i w jak krótkim czasie
zostało to zorganizowane. Było to przedsięwzięcie na skalę nie
tylko Gminy ale i naszego kraju. Dziękuję Panu dyr. NOK za ten
wysiłek.

5. 100 rocznica Powrotu do Macierzy str. 24-25
Uroczystości są godne uwagi - przemarsz wszystkich grup
społecznych, władz naszej gminy, samorządu i Kościoła
Katolickiego oraz wojska ulicami miasta. Tak było także 100 lat
wczesnie3.

Upamiętnienie tego wydarzenia na znaczkach pocztowych i
wydania folderu okolicznościowego to był dobry pomysł. Projekt
znaczka wykonał - pracownik Muzeum Ziemi Krajeńskiej
p. Szymon Niemczewski, tekst w folderze opracował pracownik
Urzędu Miasta i Gminy w Nakle nad Notecią z działu promocji
p. Tomasz Rogacki.

6. F)owiatowai i Miejska Biblioteka Publi«zna - str. 74-78
Oprócz trudności w normalnym funkcjonowaniu biblioteki
związanej z obostrzeniami prawnymi placówka uruchomiła
,,nową usługę czytelniczą" dla osób niewidomych
i słabowidzących. Dla tej grupy osób wprowadziła urządzenie
,,Czytak" - książkę mówioną.
W swoim imieniu dzipkuię dyr. p. Mariuszowi Skoczek i jego
pracownikom, że pomimo trudności kadrowej w ramach
obostrzeń pandemicznych potrafili znaleźć coś czego do tej pory
nie było.

7. Pomoc społeczna, wsparcie rodzin i polityka senioralna - str. 82-
gi

Zdanie z Raportu niech będzie podsumowaniem pracy DDP
Senior +: ,,Aktywizacja społeczna miała istotny wpłyvv na
przeciwdziałanie izolacji Seniorów, nawiqzania kontaktów



z otoczeniem, umacniania poczucia własnej wartości,
utrzymanie bqdź odzyskania chęci do źycia, wypełnienia czasu
wolnego Seniorów".

8. Gospodarka przestrzenna - str. 106
W Raporcie o gospodarce przestrzennej poświęcono tylko jedną
stronę. Moim zdaniem ten wydział jest wyjątkowo ważny, bo to
ten wydział za pośrednictwem swoich pracowników wytwarza
dokumenty, które dają podstawy do odpowiedniego dzialania i
rozwoju terenu naszej gminy. Nasza gmina przeżyła przykre
doświadczenie w roku 2020 i mam nadzieję, że rok 2021 w tym
temacie będzie odrobieniem lekcji przez samorządowców i
społeczeństwo. Żywię nadzieję, że zanim podejmiemy decyzję:
Burmistrz jako organ wykonawczy oraz Rada MIEJSKA jako organ
uchwałodawczy - będziemy podejmować dialog, konsultacje,
zaciągać różne opinie od osób znających się lepiej niż rny w
poszczególnych tematach i problemach. W jaki sposób? W taki
jaki przepisy prawa pozwalają i sami sobie wybierzemy.

9. Misja NADM - str. 122 - 127
Moje pytanie: Na czym polega ,,poprawa jakości życia
mieszkańców ... w pozostałych aspektach źycia społecznego,
kulturalnego, codziennego?

Czego mi osobiście brakuję w Raporcie?

- Informacji o sołectwach i samorządach mieszkańców w roku 2020

- Informacji o niewykonanych planach zadań w poszczególnych
aspektach naszej gospodarki gminnej i o ich przyczynach

- Można pokusić się w takim dokumencie wg mojej oceny o
priorytety naszej gminy na przyszłość np. na kolejny rok.

Te elementy w mojej ocenie pozwolą jeszcze lepiej zrozumieć
działania Burmistrza i Rady Miejskiej przez nasze społeczeństwo.
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